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A kolozsvári  helyhatósági  választások sikeréért  a  három magyar  párt  még a héten
megvizsgálja az együttműködés lehetséges formáit, és megpróbál egyezségre jutni –
legalábbis ebben értettek egyet a felek egy nyilvános fórumon április 20-án, pénteken.
Az összefogást sürgető és a találkozót megszervező Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács
meghívottja Gergely Balázs, a Néppárt alelnöke, Kolozsvár polgármester-jelöltje, Máté
András Levente, az RMDSZ Kolozs megyei elnöke, valamint Csép Sándor, az MPP Kolozs
megyei  elnöke  volt,  bár  az  RMDSZ  részéről  végül  Kötő  József,  a  párt  parlamenti
képviselője jelent meg.

 
Gergely Balázs, Kötő József és Csép Sándor. Ami biztos: tárgyalni akarnak

Kötő József  szerint egy polgármesterjelöltet kellene állítani, mert Eckstein-Kovács Péter élvezi
Kolozsvár  magyar  polgárainak  a  bizalmát.  „Politikai  rutinnal  és  tudással  rendelkezik,  ami
karizmatikus lehet, ami vonzhatja a választópolgárokat” – jelentette ki Kötő.

A hárompárti közös listát elképzelhetőnek tartja, de csak „szigorúan tisztázott elvek” mentén. „Az
RMDSZ listája nyitott, a listára való felkerülés és a sorrend szabad” – jelentette ki Kötő József.

A Néppárt azon filozófiájára reagálva, miszerint az 1990-es választások óta lemorzsolódott több
mind félmillió magyar választópolgárt szeretnék megszólítani, kijelentette: ebben a csökkenésben a
demográfia a hibás, ugyanis a magyar szavazók száma nem csökkent nagyobb mértékben, mint



ahogy az Kelet-Európában, vagy épp Romániában történt.

A lehető legtöbb mandátumot csak „bölcs kompromisszumok” révén érhetik el a magyar pártok,
ezért a Néppárt kezdeményező a megoldásban – ütötte meg a hangot Gergely Balázs.

A polgármester-jelölt személyéről kijelentette: tisztelője az RMDSZ-jelölt Eckstein-Kovács Péternek,
ám úgy gondolja,  hogy egy olyan független személyre volna szükség, akit  mindenki  ismer és
elfogad. „Én visszalépnék akkor, ha koalíciós megoldás köttetne” – jelentette ki Gergely.

A  városi  tanácsosi  lista  kapcsán Gergely  Balázs  „elképzelhetetlennek”  tartja,  hogy a  néppárti
jelöltek az RMDSZ listáján induljanak, mert így választóik irányába „elvesztenék a hitelességüket”.
Rámutatott: az RMDSZ számára „nem létező” hatodik városi tanácsosi mandátumot egy közös lista
esetén a Néppárt megszerezheti,  és hasonló logika érvényesül megyei szinten is.  Bár a közös
választási szignót a törvény értelmében már április 16-ig be kellett volna jegyezni, Gergely Balázs
ezt sem látja akadálynak. „Ez csak a választási jel, de jövő héten még be lehet jelenteni a választási
szövetséget.  A  pártok  neve  úgy  is  a  lapon  lesz,  az  emberek  tudnak  olvasni,  a  jel  csupán
harmadrendű kérdés” – mondta a politikus.

Hozzátette, ha nem sikerül az összefogás, akkor „sincs katasztrófa”: minél több magyar szavazó
részvételében  bízik,  és  akkor  egy-két,  de  akár  mind  a  három párt  is  bejuthat  külön-külön  a
testületekbe.

Gergely Balázs kijelentette: a Néppártot azért hozták létre, mert nyilvánvaló igény volt rá. „Azokat
is képviselni kell, akik nem kívánnak az RMDSZ-re szavazni. 2008-ban csak Kolozsváron négyezren
szavaztak a Polgári Pártra” – mutatott rá Gergely Balázs. A néppárti jelöltek azért indulnak, mert
eddigi sikeres közösségszervezői, érdekképviseleti munkájuk politikai eszközöket is igényel. Mint
fogalmazott, több alkalommal is példa volt rá, hogy nem a román tanácsosok, hanem az RMDSZ-es
képviselők akadályozták az EMNT munkáját.

Kitért  arra is,  hogy a Néppárt  a „régi  politika” fogalma alatt  nem az RMDSZ-t  érti,  hanem a
Romániában  meghonosult  politikai  kultúrát.  „Szakítani  akarunk  azzal  a  gyakorlattal,  hogy  a
politikusok összegyűlnek, beülnek egy füstös pártszékházba, és eldöntik, hogy mi lesz a nyáj sorsa.
Azzal, hogy nem jönnek el hozzánk, nem kérdeznek meg minket. Ez az a politikai modell, amit
elutasítunk” – fejtette ki. Gergely Balázs szerint az új politika egy hármas szövetséget feltételez,
amelyben  az  évszázados  társadalomszervező  munkájukkal  kitűnő  történelmi  egyházak,  a  civil
szféra és az egységesen fellépő magyar pártok kapnak helyet. „Az alulról jövő kezdeményezéseket
ennek a hármas szövetségnek kell felerősíteni és képviselni” – tette hozzá a polgármester-jelölt.

 



Teltház a Sapientia EMTE Óváry-termében. A hozzászólók is az összefogást sürgették

Mandátumok szintjén csakis akkor lehet meg a néppességre visszavetített magyar arányszám, ha
mindhárom párt összefog – jelentette ki Csép Sándor.  Csép a közeljövőben olyan széles körű
tárgyaló delegációt szeretne, amelybe meghívják a négy történelmi egyház püspökét is.

Nincs meg a kellő bizalom az összefogáshoz – mondta Csép. „Az lesz a hős, aki először nem üt
vissza, mert különbséget kell tenni az ellenség és az ellenfél között” – fogalmazott. A Néppártra és
az  MPP-re  utalva  kijelentette:  a  jobboldal  sem közelít  különösebben  egymáshoz,  de  legalább
„elvekben megegyezik.”

Elmondta, a polgáriak álláspontja szerint a népesedés a magyarság legfontosabb kérdése, és ebben
már régóta pártokon átnyúló együttműködést szorgalmaznak.
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